

### ကိန်းရှင်မိတ်ပင်လံာ်ပရာ

မိတ်ပင်မုတမုာ်ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်သးဘိသ့ၣ်သုဇာ

လၢတၢ်ထဲးဂံၢ်ထဲးဘါလၢတၢ်တိစၢမၤစၢမဲၣ်နံၣ်စိထံၣ်ကိန်းရှင်လၢတၢ်ဟ့ၣ်နီၤလီၤတၢ်ရဲၤတၢ်ကျဲၤဒီးတၢ်မၤစၢလၢအဘၣ်တၢ်ပညိၣ်အီၤလၢကမၤစၢမဲၣ်နံၣ်စိထံၣ်ကိန်းရှင်ဒီးတၢ်မၤနၢအဂီၢ်,ဒ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအသိးကိန်းရှင်လိၣ်ဝဲလၢကယုကွၢ်ဖိအတၢ်လီၤစၢၣ်လီၤသွဲၣ်လၢလၢပွဲၤပွဲၤမုတမုာ်ကလုာ်ဃုာ်တၢ်ဆဲးတၢ်လၢအထူအထံးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢအဒိးသနၢအသးလၢမဲၣ်နံၣ်စိထံၣ်အကရူၢ်လၢအဒိၣ်ကတၢ်လၢအဘၣ်တၢ်ထၢဖျိၣ်အီၤလၢတၢ်ဆဲးလီၤမံၤအလံာ်တက့ၢ်ဒ်ခဲလၢဖဲဒရၢၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအဖိလၢဖဲ ၂၀၀၈နံၣ်လၢလံၤန့ၣ်လီၤ. မိတ်ပင်မုတမုာ်ပုၤကွၢ်ထွဲတၢ်တဖၣ်တလိၣ်လၢအကဘၣ်စံးဆၢဖဲဒရၢၣ်အတၢ်သံကွၢ်တဖၣ်(လံာ်မဲာ်ဖျါၣ်အသ့)ဘၣ်ယးဒီးပုၤတကလုာ်ဒီးကလုာ်ဃုာ်ဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လၢလုၢ်လၢနီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒွးလီၤလၢအလံာ်တက့ၢ်ဒ်ခဲလၢအဘၣ်သ့ၣ်အဖိတဖၣ်အဂီၢ်ဘၣ်. ဒ်လဲၣ်ဂ့ၢ်မုာ်ယုထၢလၢနတစံးဆၢတၢ်တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်(လံာ်မဲာ်ဖျါၣ်အသ့)န့ၣ်,ဖဲဒရၢၣ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီလိၣ်ဘၣ်ဝဲလၢကယုထၢတၢ်လၢနဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.ကီၢ်စဲၣ်တၢ်သံကွၢ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤဒ်(နတယုထၢသ့)ဒီးကွၢ်တဖၣ်တမၤပွဲၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤလၢနဂီၢ်ဘၣ်. တၢ်ဂ့ၢ်လိာ်လၢနတစံးဆၢဘၣ်န့ၣ်တမၤဘၣ်ဒ်ဘၣ်ထံးနတၢ်ဆဲးလီၤမံၤလၢကွၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဒ်တၢ်သိၣ်တၢ်သီအသီအစၢဖဲဝဲအသိးနဘၣ်တၢ်သံကွၢ်နၢလၢနကဟ်ဖျါထီၣ်နဖိအဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ.စးထီၣ်ဖဲကွၢ်နံၣ် ၂၀၁၉- ၂၀၂၀န့ၣ်,ကွၢ်ခဲလၢာ်လၢမဲၣ်နံၣ်စိထံၣ်အပူၤကထၢဖျိၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤဒီဖျါစူးကါတၢ်အကရူၢ်အပတီၤလၢအဘၣ်တၢ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ်လူၤထီၣ်ခ့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.ဘၣ်သ့ၣ်သ့ၣ်ခဲကိးတနံၣ်န့ၣ်နကဘၣ်မၤပွဲၤလံာ်တက့ၢ်ဒ်ခဲလၢအဘၣ်တၢ်ကွၢ်ကဒါက့ၢ်အီၤစ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ.မဲၣ်နံၣ်စိထံၣ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဝဲကျိၤကဆဲးမၤတၢ်လၢတၢ်ပာ်ဖျိၣ်တၢ်တပူၤယီၤဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်ဟ့ၣ်ဖးလၢကမ့ၢ်တဖၣ်ဆူလံာ်တက့ၢ်ဒ်ခဲအပူၤန့ၣ်လီၤ.

လၢတၢ်ပာ်ဖျါနဖိအတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂီၢ်,ဝံသးစူၤမၤပွဲၤလံာ်တက့ၢ်ဒ်ခဲလၢအဘၣ်တၢ်ပၢန့ၣ်ယုာ်အီၤဒီးဆုၢ်ကဒါက့ၢ်ဆူတၢ်လီၢ် တၢ်ကျဲၤဖဲ(-----) ဒ်မုာ်နံၣ်မုာ်သီပာ်ဖျါဝဲ(-----)အသိးန့ၣ်တက့ၢ်.

**တၢ်နီၣ်**-နယုထၢလၢနတဟ်ဖျါတၢ်ယုထၢလီၤတၢ်လီၤဆဲးဘၣ်န့ၣ်သ့ဝဲဒီဖျါနဟ်တၢ်ပနီၣ်-(ဂ့ၢ်လိာ်လၢကနဲၣ်ဖျါ)န့ၣ်လီၤ. နမ့ၢ်တထံၣ်လၢနကရူၢ်ပုၤကလုာ်ဘၣ်တၢ်ပာ်ဖျါအီၤဘၣ်န့ၣ်နယုထၢလၢနကဟ်တၢ်ပနီၣ်လၢ(တၢ်အဂၢၤ)န့ၣ်သ့စ့ၢ်ကိးဝဲလီၤ. ကွၢ်သရၢၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်တလိၣ်လၢအကဘၣ်ပာ်လီၤကွၢ်ဖိဆူကရူၢ်လၢအလီၤတၢ်လီၤဆဲးဒိၣ်တက့ၢ်အံၤသ့ၣ်တဖၣ်အပူၤဘၣ်. ဝံသးစူၤမၤပွဲၤဒီးဆုၢ်က့ၢ်ဘၣ်လံာ်တက့ၢ်ဒ်ခဲလၢအဘၣ်တၢ်ပၢန့ၣ်ယုာ်အီၤအံၤန့ၣ်တက့ၢ်. လၢတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဂ့ၢ်အဂၢၤဘၣ်ယးဒီးတၢ်ပာ်ဖျါအကလုာ်အံၤန့ၣ်ဝံသးစူၤဆဲးကျိးဘၣ်(-----)ဖဲလီၤဖဲစိနီၣ်ဂံၢ်(-----)န့ၣ်တက့ၢ်.

နဝဲတီတီ

(ကွၢ်ခိၣ်)